



شركة عمان والأمارات للأستثمار القابضة ش م ع ع

سياسة الأرباح

موافق عليها مجلس الإدارة بتاريخ 29 مارس 2026



المحتويات

1. الغرض من السياسة
2. فلسفة توزيع الأرباح
3. نية توزيع الأرباح
4. دورة توزيع الأرباح
5. الشروط المالية لتوزيع الأرباح
6. أشكال توزيع الأرباح
7. عملية إعلان توزيع الأرباح
8. إطار استدامة توزيع الأرباح
9. ظروف تعديل الأرباح
10. الحوكمة والمسؤولية
11. مراجعة السياسة وتعديلاتها
12. إخلاء المسؤولية



سياسة توزيع الأرباح (وفقاً لتعميم بورصة مسقط رقم 3-2025)

1. الغرض من السياسة

- 1.1. تحدد سياسة توزيع الأرباح هذه الإطار الذي تعتمزم من خلاله شركة عُمان والإمارات للاستثمار القابضة (ش.م.ع.ع.) ("الشركة") توزيع الأرباح على مساهميها بطريقة شفافة وقابلة للتنبؤ ومستدامة.
- 1.2. تم اعتماد هذه السياسة وفقاً لتوجيهات سياسة توزيع الأرباح الصادرة عن بورصة مسقط، وتهدف إلى:
 - أ. توفير وضوح للمساهمين بشأن فلسفة الشركة في توزيع الأرباح وآلية الدفع.
 - ب. مواءمة توزيعات الأرباح مع استراتيجية الشركة الاستثمارية طويلة الأجل، ووضعها المالي، واستقرارها المالي.
 - ج. تحقيق التوازن بين أهداف توزيع الدخل، والحفاظ على رأس المال، ونمو المحفظة الاستثمارية.
- 1.3. تعكس هذه السياسة هدف شركة عمان والإمارات الاستراتيجي المتمثل في تحقيق عوائد متوقعة للمساهمين مع الحفاظ على تخصيص رأس المال بشكل منضبط ونمو صافي قيمة الأصول على المدى الطويل.

2. فلسفة توزيع الأرباح:

- 2.1. شركة عمان والإمارات هي شركة قابضة استثمارية تتمحور استراتيجيتها حول بناء محفظة متنوعة تُدرّ دخلاً مستداماً مع تحقيق نمو في رأس المال.
- 2.2. ستوافق توزيعات الأرباح مع ما يلي:
 - أ. دخل الاستثمار المتكرر،
 - ب. الأرباح المحققة من استثمارات المحفظة،
 - ج. التدفق النقدي الحر المتاح،
 - د. أولويات تحديد (مكانة) رأس المال.

3. دورة توزيع الأرباح

- 3.1. رهناً بالأداء المالي والاحتياطات القابلة للتوزيع والمتطلبات التنظيمية، تعتمزم الشركة توزيع أرباح سنوية بعد نهاية كل سنة مالية تنتهي في 31 مارس، وذلك رهناً بتوصية مجلس الإدارة وموافقة المساهمين في اجتماع الجمعية العمومية السنوي.
- 3.2. يجوز لمجلس الإدارة، وفقاً لتقديره ورهناً بموافقة الجهات التنظيمية، النظر في توزيع أرباح مرحلية إذا سمحت الربحية والسيولة في المستقبل بذلك.
- 3.3. تعتمزم الشركة اعتماد إطار توزيع متوازن قائم على صافي الأرباح القابلة للتوزيع، شريطة ما يلي:
 - أ. الحفاظ على احتياطات سيولة كافية،
 - ب. تغطية التزامات خدمة الدين بالكامل،
 - ج. الحفاظ على فرص الاستثمار الاستراتيجية.

4. الشروط المالية لتوزيع الأرباح وإطار الاستدامة

- 4.1. سيقوم مجلس الإدارة بتقييم إعلانات توزيع الأرباح وفقاً للمعايير المالية التالية:
 - أ. الربحية: صافي الربح السنوي، والأرباح المستدامة، والأرباح المحتجزة.
 - ب. توافر التدفق النقدي الحر: سيتم دفع الأرباح من الأرباح القابلة للتوزيع والتدفق النقدي الحر لحقوق الملكية (FCFE) بعد تلبية المتطلبات التشغيلية والتزامات الديون.
 - ج. تغطية خدمة الدين: نسبة تغطية خدمة الدين المستهدفة للشركة قبل البدء في توزيع الأرباح أو زيادتها.
 - د. احتياطات السيولة: الحد الأدنى من احتياطي السيولة للشركة لضمان استقرارها المالي.
 - هـ. حدود الرافعة المالية: ستراعي توزيعات الأرباح وضع الرافعة المالية للشركة.
 - و. نسبة تغطية الأرباح: نسبة تغطية الأرباح للشركة لضمان دعم الأرباح للأرباح الموزعة بشكل كافٍ.
 - ز. التوقعات التجارية: احتياجات رأس المال العامل وبيئة السوق.



- 4.2. لضمان استدامة توزيعات الأرباح على المدى الطويل، ستلتزم الشركة بالمبادئ التالية:
- أ. استقرار دخل المحفظة: بناءً على تخصيص الاستثمارات المدرة للدخل.
 - ب. الحفاظ على رأس المال: الحفاظ على مستوى معقول من الرافعة المالية واحتياطيات السيولة.
 - ج. المرونة الاستراتيجية: الاحتفاظ بالقدرة على إعادة استثمار الأرباح في فرص النمو عند الاقتضاء.

5. أشكال توزيع الأرباح

- 5.1. يمكن توزيع الأرباح بوحدة أو أكثر من الأشكال التالية:
 - أ. توزيعات نقدية (الشكل الأساسي للتوزيع)
 - ب. أسهم مجانية
- 5.2. سيحدد مجلس الإدارة الشكل المناسب للتوزيع بناءً على الأوضاع المالية واعتبارات هيكل رأس المال.

6. عملية إعلان توزيعات الأرباح

- 6.1. سيقوم مجلس الإدارة بتقييم النتائج المالية والتوصية بمبلغ توزيعات الأرباح للسنة.
- 6.2. يُحدد تاريخ إعلان توزيع الأرباح بتاريخ إعلان مجلس إدارة الشركة عن موعد توزيع الأرباح القادم، بما في ذلك قيمة التوزيع وتاريخ استحقاقه وتاريخ دفعه.
- 6.3. يُعرض اقتراح توزيع الأرباح على الجمعية العمومية السنوية للمساهمين للموافقة عليه.
- 6.4. بعد الموافقة، تُوزع الأرباح على المساهمين فور الانتهاء من إعداد قائمة المساهمين المستحقين لتوزيع الأرباح القادم.
- 6.5. تلتزم جميع عمليات التوزيع بالجدول الزمنية وقواعد الإفصاح المعمول بها في بورصة الأوراق المالية (MSX).
- 6.6. تتبع عملية توزيع الأرباح الإطار القياسي لبورصة الأوراق المالية (MSX).

المرحلة	التوصيف
تاريخ الإعلان	التاريخ الذي يعلن فيه مجلس الإدارة عن توزيع الأرباح
تاريخ توزيع الأرباح التراكمي	آخر يوم تداول مع استحقاق الأرباح
تاريخ التداول بدون استحقاق الأرباح	أول يوم تداول بدون استحقاق الأرباح
تاريخ التسجيل	التاريخ الذي يحدد فيه سجل المساهمين أهلية المساهمين
تاريخ الدفع	التاريخ الذي تُدفع فيه الأرباح للمساهمين المؤهلين

- 6.7. سيتم الإعلان عن هذه التواريخ من خلال:
 - أ. إعلانات بورصة الأوراق المالية (MSX)
 - ب. موقع الشركة الإلكتروني
 - ج. اتصالات علاقات المستثمرين

7. ظروف تعديل توزيعات الأرباح

- 7.1. يجوز لمجلس الإدارة تخفيض أو تأجيل أو تعليق توزيعات الأرباح في ظروف تشمل:
 - أ. تراجع كبير في السوق أو اضطراب اقتصادي،
 - ب. عدم كفاية الأرباح القابلة للتوزيع،
 - ج. فرص استثمارية كبيرة تتطلب الاحتفاظ برأس المال،
 - د. التزامات ديون كبيرة أو متطلبات إعادة تمويل،
 - هـ. قيود تنظيمية أو قانونية.
- 7.2. سيُبلغ مجلس الإدارة المساهمين بأي تغييرات من هذا القبيل بشفافية.



8. مراجعة السياسة وتعديلاتها

- 8.1. سيراجع مجلس الإدارة هذه السياسة دورياً لضمان توافقها مع:
- أ. التوجه الاستراتيجي للشركة.
 - ب. المتطلبات التنظيمية.
 - ج. الأداء المالي.
 - د. ظروف السوق.
- 8.2. سيتم إبلاغ المساهمين بأي تعديلات من خلال الإعلانات الرسمية.

9. إخلاء المسؤولية

- 9.1. تخضع مدفوعات الأرباح للأداء المالي للشركة، والاحتياطات القابلة للتوزيع، ووضع السيولة، وموافقة مجلس الإدارة والمساهمين عند الاقتضاء.
- 9.2. لا يُعد أي بند في هذه السياسة ضماناً لمدفوعات الأرباح.



Oman & Emirates Investment Holding Co SAOG

DIVIDEND POLICY

Approved by the Board of Directors on 29th March 2026



CONTENTS

- 1. Policy Purpose**
- 2. Dividend Philosophy:**
- 3. Dividend Distribution Intent**
- 4. Dividend Frequency**
- 5. Financial Conditions for Dividend Distribution**
- 6. Forms of Dividend Distribution**
- 7. Dividend Declaration Process**
- 8. Dividend Sustainability Framework**
- 9. Circumstances for Dividend Adjustment**
- 10. Governance and Responsibility**
- 11. Policy Review and Amendments**
- 12. Disclaimer**



**DIVIDEND DISTRIBUTION POLICY
(IN ACCORDANCE WITH MUSCAT STOCK EXCHANGE CIRCULAR NO. 3-2025)**

1. Policy Purpose

- 1.1. This Dividend Distribution Policy establishes the framework through which Oman & Emirates Investment Holding Co. SAOG (“O&E” or “the Company”) intends to distribute dividends to its shareholders in a transparent, predictable, and sustainable manner.
- 1.2. The policy is adopted in accordance with the Muscat Stock Exchange (MSX) Dividend Distribution Policy Guidelines and aims to:
 - a. Provide shareholders with clarity regarding the Company’s dividend philosophy and payment approach.
 - b. Align dividend distributions with the Company’s long-term investment strategy, liquidity position, and financial stability.
 - c. Balance the objectives of income distribution, capital preservation, and portfolio growth.
- 1.3. The policy reflects O&E’s strategic objective of delivering predictable shareholder returns while maintaining disciplined capital allocation and long-term Net Asset Value (NAV) growth.

2. Dividend Philosophy:

- 2.1. O&E is an investment holding company whose strategy is centered on building a diversified portfolio that generates sustainable income while achieving capital appreciation.
- 2.2. Dividend distributions will be aligned with the Company’s:
 - a. Recurring investment income,
 - b. Realized gains from portfolio investments,
 - c. Free cash flow availability, and
 - d. Capital allocation priorities.

3. Dividend Frequency

- 3.1. Subject to financial performance, distributable reserves, and regulatory requirements, the Company intends to distribute dividends annually following the close of each financial year ending 31st March, subject to Board recommendation and shareholders’ approval at the Annual General Meeting.
- 3.2. The Board may, at its discretion and subject to regulatory approval, consider interim dividends if future profitability and liquidity permit.
- 3.3. The Company intends to adopt a balanced payout framework based on distributable net profits provided that:
 - a. Adequate liquidity reserves are maintained,
 - b. Debt service obligations are fully covered, and
 - c. Strategic investment opportunities are preserved
- 3.4. The payout range will align with the Company’s capital allocation strategy and ensure sustainability of dividend distributions.

4. Financial Conditions for Dividend Distribution and Sustainability Framework

- 4.1. Dividend declarations will be assessed by the Board against the following financial metrics.
 - a. Profitability: Net profit for the year, sustainable earnings, and retained earnings.



- b. Free Cash Flow Availability: Dividends will be paid from distributable profits and free cash flow to equity (FCFE) after meeting operational requirements and debt obligations.
 - c. Debt Service Coverage: The Company' target Debt Service Coverage Ratio (DSCR) before initiating or increasing dividend payments.
 - d. Liquidity Reserves: The Company's minimum liquidity buffer to safeguard financial resilience.
 - e. Leverage Limits: Dividend distributions will consider the Company's leverage position.
 - f. Dividend Coverage Ratio: The Company's dividend coverage ratio to ensure dividends are adequately supported by earnings.
 - g. Business outlook: working capital needs and market environment.
- 4.2. To ensure long-term sustainability of dividends, the Company will maintain the following principles:
- a. Portfolio Income Stability: based on allocation of income-generating investments.
 - b. Capital Preservation: maintaining prudent leverage and liquidity buffers.
 - c. Strategic Flexibility: retaining capacity to reinvest earnings in growth opportunities when appropriate.

5. Forms of Dividend Distribution

- 5.1. Dividends may be distributed in one or more of the following forms:
- a. Cash Dividends (primary form of distribution)
 - b. Bonus Shares
- 5.2. The Board will determine the appropriate form of distribution based on financial conditions and capital structure considerations

6. Dividend Declaration Process

- 6.1. The Board will assess the financial results and recommend the amount of dividend for the year.
- 6.2. Dividend declaration announcement date shall be the date on which the Board of Directors of the Company announce the next dividend payment, including size, ex-dividend date and payment date.
- 6.3. The proposed dividend shall be placed before the Shareholders' Annual General Meeting (AGM) for approval.
- 6.4. Following approval, the dividend will be distributed to shareholders upon finalizing the list of shareholders eligible for forthcoming dividend distribution.
- 6.5. All distributions will comply with applicable MSX timelines and disclosure rules.
- 6.6. The dividend distribution process will follow the standard MSX framework

Stage	Description
Declaration Date	Date on which the Board announces the dividend
Cum Dividend Date	Last trading date with entitlement to dividend
Ex-Dividend Date	First trading date without dividend entitlement
Record Date	Date on which shareholder register determines eligibility
Payment Date	Date dividends are paid to eligible shareholders

- 6.7. These dates will be disclosed through:
- a. MSX announcements



- b. The Company's website
- c. Investor Relations communications

7. Circumstances for Dividend Adjustment

- 7.1. The Board may reduce, defer, or suspend dividend payments in circumstances including:
 - a. Significant market downturn or economic disruption,
 - b. Insufficient distributable profits,
 - c. Large investment opportunities requiring capital retention,
 - d. Material debt obligations or refinancing requirements, and
 - e. Regulatory or legal restrictions.
- 7.2. The Board will communicate any such changes transparently to shareholders.

8. Policy Review and Amendments

- 8.1. This policy will be reviewed periodically by the Board of Directors to ensure alignment with:
 - a. The Company's strategic direction
 - b. Regulatory requirements
 - c. Financial performance
 - d. Market conditions.
- 8.2. Any amendments will be disclosed to shareholders through official announcements

9. Disclaimer

- 9.1. Dividend payments remain subject to the Company's financial performance, distributable reserves, liquidity position, and approval by the Board of Directors and shareholders where applicable.
- 9.2. Nothing in this policy constitutes a guarantee of dividend payments.